
Zápisnica  č. 6 
zo zasadnutia finančnej komisie pri MsZ v Michalovciach zo dňa 20.11.2019 

 
konané: v zasadačke MsR na MsÚ v Michalovciach o 13.30 hod. 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Program rokovania komisie: 
 

1. Otvorenie 
2. Návrh viacročného rozpočtu mesta Michalovce na r. 2020 – 2022 
3. Zmena rozpočtu mesta Michalovce rozpočtovým opatrením č. 7 
4. Návrh rozpočtu MsKS Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet na rok 2021 

a 2022 
5. Návrh rozpočtu TaZS  mesta Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet na roky 

2021 a 2022 
6. Návrh na odpredaj mobilných telefónov MsÚ Michalovce a osobného motorového 

vozidla Škoda Superb 
7. Návrh VZN mesta Michalovce o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady 
8. Návrh VZN mesta Michalovce o dani z nehnuteľností, dani za psa, dani za predané 

automaty, dani za nevýherné hracie prístroje a dani za ubytovanie 
9. Návrh na prijatie úveru 
10. Rôzne aktuálne záležitosti 

 
 
K bodu 1: 
Rokovanie otvoril a viedol Ing. Jozef Sokologorský, predseda FK. 
 
 
K bodu 2: 
      Materiál k bodu 2 – Návrh viacročného rozpočtu mesta Michalovce na roky 2020-2022 
predniesla Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca FO. Rozpočet Mesta Michalovce na roky 2020-
2022 je zostavený v súlade so zákonom č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej 
samosprávy v znení n.p.,  zákonom č. 523/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách verejnej 
správy v znení n.p., ako aj ostatných súvisiacich právnych predpisov.  
      Rozpočet je členený podľa odvetvovej štruktúry, t. j. výdavky sú zoskupené podľa oblastí, 
kam smerujú. Mesto má 15 programov členených na podprogramy, ktoré sa ďalej členia na 
prvky. Zároveň je rozpočet spracovaný podľa funkčnej a ekonomickej klasifikácie. Viacročný 
rozpočet, v zmysle § 9 tohto zákona je charakterizovaný ako strednodobý ekonomický 
nástroj finančnej politiky obce, v ktorom sú vyjadrené zámery rozvoja územia a potrieb 
obyvateľov najmenej na tri rozpočtové roky. Príjmy a výdavky rozpočtov na r. 2021 a r. 2022 
nie sú záväzné, sú orientačné. 
 
Radovan Geci, člen FK: Na 10% navýšení miezd sa podieľa aj štát, alebo to musí pokryť 
mesto? 
Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca odboru finančného: Vzhľadom na avizované zníženie 
podielových daní v roku 2020 bude mesto musieť na navýšenie mzdových výdavkov použiť 
vlastné zdroje. 
 
 



Ing. René Frajtko: Zníženie záujmu o predajné stánky na trhov je z dôvodu zvýšenia 
poplatkov? 
Ing. Jozef Doležal, vedúci odboru OHsM: K zvýšovaniu poplatkov nedošlo. Znížili sa počty 
predaných stánkov, z dôvodu neuzatvorenia ul. Sladkovičova a kruhového objazdu pri 
daňovom úrade. 
 
Členovia FK berú uvedený viacročný rozpočet mesta Michalovce na roky 2020-2022 na 
vedomie a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť viacročný 
rozpočet mesta Michalovce na roky 2020-2022. 
      
Hlasovanie: za 4 zo 6 prítomných 
                      zdržal sa 2 
                      proti 0 
 
 
K bodu 3 : 
     Materiál k bodu 3 – Zmena rozpočtu Mesta na r. 2019 rozpočtovým opatrením č. 7 
predniesla Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca FO. V tejto zmene dochádza k úprave  príjmov 
a výdavkov, pričom navrhovaným rozpočtovým opatrením je celkový rozpočet Mesta, 
vrátane finančných operácií vyrovnaný. 
     Bežné príjmy Mesta sa zvyšujú celkom o 145 673 €. Bežné výdavky Mesta sa zvyšujú 
celkom o 98 642 €. Kapitálové príjmy  sa znižujú o 558 485 € a kapitálové výdavky sa znižujú 
o 485 000 €. Rozdiel medzi príjmami a výdavkami bežného a kapitálového rozpočtu po 
úpravách predstavuje prebytok vo výške 1 775 421 €. Príjmové finančné operácie za zvyšujú 
o 26 454 € a výdavkové finančné operácie sa nemenia, ich výške je 3 718 595 €. Materiál do 
MsZ bude doplnený o nákup kamery na novú lávku cez Laborec.  
 
Radovan Geci, člen FK: Prečo je zníženie výdavkov v bode 6.2.0. len výške 200 000 €, keď na 
nákup pozemkov na rozšírenie skládky Žabany to bola vyššia suma? 
Ing. Jozef Doležal, vedúci odboru OHsM: Ostala rezerva na nákup  pozemkov pod 
komunikáciami. 
 
Členovia FK berú uvedené RO č. 7 na vedomie a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú 
mestskému zastupiteľstvu schváliť RO č. 7. 
      
Hlasovanie: za 4 zo 6 prítomných 
                      zdržal sa 1 
                      proti 1 
 
 
K bodu 4:  
          Materiál k bodu 4 – Návrh rozpočtu MsKS Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet 
na roky 2021 a 2022 predniesla PhDr. Milada Tomková, riaditeľka MsKS.  
     Rozpočet MsKS Michalovce na roky 2020-2022 je spracovaný v súlade so zákonom 
523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy v platnom znení ako aj ostatných 
súvisiacich právnych noriem. MsKS Michalovce, preto v súlade s týmito predpismi predkladá 
návrh rozpočtu na rozpočtové roky 2020-2022. Rozpočet príjmov a výdavkov na rok 2020 je 
záväzný. Príjmy a výdavky rozpočtov na rok 2020-2022 sú pre organizáciu orientačné.         
 



 
 
Členovia FK berú uvedený rozpočet MsKS Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet na 
roky 2021-2022 na vedomie a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému 
zastupiteľstvu schváliť rozpočet MsKS Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet na roky 
2021-2022. 
 
Hlasovanie: za 6 zo 6 prítomných 
                      zdržal sa 0 
                      proti 0 
 
 
 
K bodu 5: 
      Materiál k bodu 5 – Návrh rozpočtu TaZS mesta Michalovce na rok 2020 a viacročný 
rozpočet na roky 2021 a 2022 predniesol Ing. Miroslav Prada, námestník TaZS.  
     Návrh rozpočtu TaZS mesta Michalovce na roky 2020-2022 je spracovaný v súlade so 
zákonom č. 523/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov.  
Podľa ustanovenia § 4 ods. 4 zákona č. 523/2004 Z. z.  v rozpočte TaZS mesta Michalovce pri 
sledovaní plnenia rozpočtu a pri pohyboch na účtoch finančných aktív sa uplatňuje 
rozpočtová klasifikácia, podľa ktorej sa jednotne určujú a triedia príjmy a výdavky rozpočtu 
verejnej správy vrátane ich vecného vymedzenia a finančné operácie s finančnými aktívami. 
Rozpočet je členený podľa funkčnej a ekonomickej klasifikácie.   
 
Radovan Geci, člen FK: Na aké dlhé obdobie sú uzatvorené zmluvy na energie? Prečo je  
navýšenie na položke 637-služby? Žiadam o vyčíslenie koľko stojí prevádzka zimného 
štadióna. 
Ing. Miroslav Prada, námestník TaZS: Máme rôznych dodávateľov energie a jednotlivé 
zmluvy sú uzatvorené rôzne. Navýšenie sa týka tvorby rezervy na uzatvorenie skládky. 
 
Členovia FK berú uvedený rozpočet TaZS mesta Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet 
na roky 2021-2022 na vedomie a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému 
zastupiteľstvu schváliť rozpočet TaZS mesta Michalovce na rok 2020 a viacročný rozpočet na 
roky 2021-2022. 
 
Hlasovanie: za 4 zo 6 prítomných 
                      zdržal sa 1 
                      proti 1 
 
 
K bodu 6: 
     Materiál k bode 6 – návrh na odpredaj mobilných telefónov MsÚ Michalovce predniesol 
Ing. Jozef Doležal, vedúci odboru hospodárenia s majetkom. V tomto bode bola prerokovaná 
aj cena pre odpredaj osobného motorového vozidla Škoda Superb MI 341 DV za cenu podľa 
znaleckého posudku.  
 
     FK berie návrh na odpredaj mobilných telefónov MsÚ Michalovce na vedomie a prijali 
uznesenie, kde odporúčajú, aby primátor mesta Michalovce  v zmysle Zásad o hospodárení 



a nakladaní s majetkom mesta Michalovce čl. XIII ods. 8 na návrh ÚIK vyhlásil majetok – 
mobilné telefóny (viď príloha uznesenia) za prebytočný a odpredal ho za cenu 1€/ks. 
 
FK berie návrh na odpredaj osobného motorového vozidla Škoda Superb MI 341 DV na 
vedomie a prijali uznesenie, kde odporúčajú, aby primátor mesta Michalovce  v zmysle Zásad 
o hospodárení a nakladaní s majetkom mesta Michalovce čl. XIII ods. 8 na návrh ÚIK vyhlásil 
majetok – osobné motorové vozidlo Škoda Superb MI 341 DV za prebytočný a odpredať ho 
za cenu podľa znaleckého posudku vo výške 6 835€. 
 
 
K bodu 7: 
     Materiál k bodu 7 – Návrh VZN mesta Michalovce o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady na území mesta Michalovce predniesol Mgr. Miroslav 
Bočinec, vedúci referátu daní a poplatkov.  
     Navrhovaná úprava poplatku za komunálne odpady a zmena výšky sadzieb vyplynula 
hlavne z dôvodu zmeny sadzieb poplatkov za uloženie odpadov na skládku odpadov, ako aj 
zo zvyšovania nákladov pri manipulácií s odpadom. Nové sadzby poplatkov sú uvedené 
v nariadení vlády č. 330/2018 Z.Z., ktorým sa ustanovuje výška poplatkov za uloženie 
odpadov.  
     V návrhu VZN o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
s účinnosťou od 1.1.2020 oproti VZN č. 180/2015 o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady, ktoré bolo účinné od 1.1.2016 sú navrhované 
nasledovné zmeny: 
 

- V čl. 1 bod 1.1. navrhovaného VZN dochádza k navýšeniu sadzby poplatku za 
komunálny odpad na osobu za kalendárny deň z aktuálnej hodnoty 0,07 € na 
navrhovanú čiastku 0,05 € 

- V čl. 1 bod 1.3 navrhovaného VZN dochádza k navýšeniu sadzby poplatku na 1 L 
odpadu pri množstevnom zbere z aktuálnej hodnoty 0,013 € na navrhovanú čiastku 
0,014 € 

 
Radovan Geci, člen FK: Odkiaľ vieme, že úroveň vytriedenia komunálnych odpadov je 49,38 
%? 
Mgr. Miroslav Bočinec, vedúci ref. daní a poplatkov: Túto analýzu sledujú TaZS mesta 
Michalovce. 
 
    Členovia FK berú uvedený návrh na VZN mesta Michalovce o miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné odpady na vedomie a prijali stanovisko, ktorým 
odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť návrh na VZN mesta Michalovce o miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady. 
 
Hlasovanie: za 6 zo 6 prítomných 
                      zdržal sa 0 
                      proti 0 
 
K bodu 8 : 
         Materiál k bodu 8 – VZN o dani z nehnuteľnosti, dani za psa, dani za predané automaty, 
dani za nevýherné hracie prístroje a dani za ubytovanie predniesol Mgr. Miroslav Bočinec, 
vedúci referátu dani a poplatkov. 



Doteraz platné VZN č. 181 pre miestne dane bolo prijaté v roku 2015 a nadobudlo účinnosť 
pre rok 2016. V tomto VZN mesto mierne upravilo niektoré sadzby daní, táto úprava bola 
vyvolaná samotnou zmenou zákona o miestnych daniach a miestnom poplatku. Od 
uvedeného obdobia bolo prijatých niekoľko nových zákonov, ako aj pozmeňovacích návrhov 
k existujúcim zákonom, ktoré značnou mierou ovplyvnili a aj naďalej ovplyvňujú príjmy 
a výdavky miest a obcí. Sú to legislatívne zmeny  týkajúce sa hlavne zvyšovania minimálnej 
mzdy, zavedenia príspevku na rekreáciu, zvyšovania miezd v oblasti školstva a verejnej 
správy, zvýšenie  nezdaniteľnej časti základu dane daňovníka a následne aj  avizované  
znižovanie vývoja podielových daní pre mestá a obce v porovnaní s predchádzajúcim 
obdobím. Tieto zmeny majú jednoznačne negatívny vplyv na príjmy a výdavky miest a obcí.   

Správca dane pred vypracovaním predmetného návrhu VZN pristúpil k rozsiahlemu 
prieskumu výšky sadzieb dane v okolitých okresných mestách a mestách s porovnateľným 
počtom obyvateľstva,  s cieľom posúdenia daňového zaťaženia obyvateľov týchto miest, 
a tak šetrne pripraviť návrh na navýšenie miestnych daní s minimálnym dopadom na 
obyvateľstvo mesta Michalovce.  

Pri porovnávaní sadzieb za stavby na bývanie a drobné stavby, ktoré majú doplnkovú funkciu 
pre hlavnú stavbu (napr. rodinné domy, ďalej len „stavby na bývanie“), ako aj sadzby dane za 
byt sa došlo k záveru, že niektoré z porovnávaných miest nemajú aktuálne splnenú zákonnú 
požiadavku v zmysle § 104g ods. 3 zákona o miestnych daniach v spojení s § 12 ods. 2 zákona 
o miestnych daniach. V zmysle citovaných ustanovení rozdiel medzi najnižšou sadzbou dane 
a najvyššou sadzbou dane nesmie presiahnuť 10-násobok. Ak rozdiel medzi najvyššou 
a najnižšou daňou presahuje 10-násobok, správca dane je povinný danú nezrovnalosť 
napraviť do roku 2024. Tu je potrebné zdôrazniť, že zákonom stanovenú podmienku 
neprekročenia 10-násobku, spĺňalo už VZN č. 181/2015 a taktiež túto podmienku spĺňa aj 
novo navrhované VZN. Mestá, ktoré zákonnú podmienku v súčasnej dobe nespĺňajú, sú 
zákonom nútené navyšovať najnižšiu sadzbu dane (vo všetkých prípadoch sa jedná o sadzbu 
dane stavieb na bývanie a bytov) do takej výšky, aby nebola  10-násobne nižšia ako ich 
najvyššia sadzba dane. Týmto navyšovaním zrovnajú vyššie uvedený rozdiel v sadzbe dane, 
v niektorých prípadoch môžeme predpokladať aj jeho prekročenie. 

Ako bolo uvedené vyššie, novo navrhované VZN zákonnú podmienku v súčasnej dobe spĺňa 
a teda prijatím ho v navrhovanej podobe, nebude potrebné dodatočné dodatkovanie 
z dôvodu nesúladu s § 104g ods.3 v spojení s § 12 ods. 2 zákona o miestnych daniach. 

 

Radovan Geci, člen FK: Výška sadzby dane za ubytovanie je štandardizovaná? 
Mgr. Miroslav Bočinec, vedúci ref. daní a poplatkov: Výšku sadzby dane za ubytovanie 
navrhuje mesto a podlieha schváleniu MsZ. 
 

    Členovia FK berú uvedený návrh na VZN mesta Michalovce o dani z nehnuteľnosti, dani za 
psa, dani za predajné automaty, dani za nevýherné hracie prístroje a dani za ubytovanie na 
vedomie a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť návrh na 
VZN mesta Michalovce o  dani z nehnuteľnosti, dani za psa, dani za predajné automaty, dani 
za nevýherné hracie prístroje a dani za ubytovanie. 
 

Hlasovanie: za 6 zo 6 prítomných 
                      zdržal sa 0 
                      proti 0 



K bodu 9: 

     Materiál k bodu 9 – Návrh na prijatie úveru predniesla Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca 
FO. 
     V rokoch 2020-2021 Mesto chce pristúpiť k rozsiahlej rekonštrukcii, modernizácií, či 
výstavbe objektov a priestorov, ktorých finančná náročnosť je značne vysoká. Nevyhnutná je 
modernizácia plavárne a rekonštrukcia kostolného námestia. Zároveň je v záujme mesta 
postaviť novú florbalovú halu. Na uvedené aktivity značnú časť finančných prostriedkov 
mesto získalo z externých zdrojov, ale celková rekonštrukcia, modernizácia, či samotná 
výstavby si vyžaduje dofinancovanie z vlastných zdrojov. 

Radovan Geci, člen FK: Prečo ideme dofinancovať modernizáciu plavárne, prečo 
nepoužijeme len získané externé zdroje? Je potrebné kreovať komisiu aj z poslancov k tvorbe 
projektovej dokumentácie. 
Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca odboru finančného: Získané externé zdroje nie sú nikdy 
v plnej výške na predpokladané investičné náklady a získané externé zdroje na modernizáciu 
plavárne a rekonštrukciu kostolného námestia boli účelovo určené. 
Radovan Geci, člen FK: Investícia do rekonštrukcie kostolného námestia by mala byť vyššia 
ako do rekonštrukcie kúpaliska. Pracovná skupina by mala byť zložená zo svetových 
architektov a nie organizovať stretnutia za zatvorenými dverami. 
PhDr. Ing. Mirko Gejguš, PhD., člen FK: Bol som súčasťou stretnutia pracovnej skupiny 
ohľadom rekonštrukcie kostolného námestia, ktorá bola menovaná primátorom mesta. 
Okrem iného som upozornil, že je potrebné riešiť pri oddychovej zóne aj parkovacie miesta. 
Zároveň sa  vyjadril aj k výstavbe novej florbalovej haly, ktorá je pozitívom hlavne pre 
mladšie ročníky, bude postavená pri 1.ZŠ. Spojená bude so školou spojovacou chodbou, 
nemusí sa riešiť infraštruktúra.  
 
Členovia FK berú návrh na prijatie úveru vo výške 1 790 000 € na vedomie a prijali 
stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť návrh na prijatie úveru vo 
výške 1 790 000 €.  
 
Hlasovanie: za 6 zo 6 prítomných 
                      zdržal sa 0 
                      proti 0 
 
Záver: 
    
   
Program zasadnutia FK bol vyčerpaný, predseda komisie poďakoval prítomným a prizvaným 
za účasť a zasadnutie ukončil. 
 
V Michalovciach, 20.11.2019 
 
Zapísala : Ing. Dana Janošová 
 
 
 
          Ing. Jozef Sokologorský 
        predseda finančnej komisie 


